

الجامعة عضو في الوكالة الجامعية للفرانكفونية (AUF) منذ 2017/11/30 وهي منظمة دولية تضم مؤسسات التعليم العالي والبحث العلمي التي تدرس باللغة الفرنسية بشكل كلي أو جزئي. وتضم الوكالة 990 مؤسسة جامعية منتشرة في 118 دولة.

النشاطات التي قام بها القسم بالتعاون مع الوكالة الجامعية للفرانكفونية ومع السفارة الفرنسية في عمان :

1- المشاركة في فعالية " خيار الشرق " في بيروت لاختيار الرواية الفرنسية في مسابقة " كونكور " الادبية وذلك من خلال وجهة نظر طلبة اللغة الفرنسية في الشرق الاوسط ؛ ويشترك القسم سنويا في هذه الفعالية منذ عام 2017 وحتى الآن عبر اختيار أحد الطلبة الذي يمثل القسم في ملتقى ببيروت.

2- المشاركة في الدورات التدريبية للطلبة وأعضاء هيئة التدريس التي تقوم بها الوكالة الجامعية للفرانكفونية والسفارة الفرنسية والمعهد الثقافي الفرنسي.

3- يستفيد القسم من اتفاقية ايراسموس بلس الموقعة بين جامعة الزيتونة والإتحاد الأوربي حيث يتم اختيار الطلبة لقضاء فصل دراسي في جامعة سانت-لويس في بروكسيل/بلجيكا كما يستقبل القسم طلبة من الجامعة المذكورة ضمن اطار التبادل الطلابي. كما هناك تبادل أكاديمي على مستوى أعضاء هيئة التدريس بين الجامعتين.

4- من خلال العلاقات الثقافية بين الجامعة والسفارة الفرنسية، يستطيع الطلبة التقديم لمنحة مساعد اللغة العربية في فرنسا حيث يقضي الطالب عاما دراسيا مدفوع الأجر يدرس فيه اللغة العربية بأحد المدارس الفرنسية ويمارس فيه اللغة الفرنسية.

The university has been a member of the University Agency of La Francophonie (AUF) since 11/30/2017, an international organization that includes institutions of higher education and scientific research that teach in French, either wholly or partially. The agency includes 990 university institutions spread across 118 countries.

Activities carried out by the department in cooperation with the University Agency of La Francophonie and the French Embassy in Amman:

1- Participation in the "Choice of the East" event in Beirut to select the French novel in the "Goncourt" literary competition from the point of view of French language students in the Middle East; The department has participated annually in this event since 2017 until now by selecting one of the students who represents the department at a forum in Beirut.

2- Participation in training courses for students and faculty members conducted by the University Agency of La Francophonie, the French Embassy and the French Cultural Institute.

3- The department benefits from the Erasmus Plus agreement signed between Al-Zaytoonah University and the European Union, where students are selected to spend a semester at Saint-Louis University in Brussels/Belgium. The department also receives students from the aforementioned university within the framework of student exchange. There is also an academic exchange at the faculty level between the two universities.

4- Through the cultural relations between the university and the French embassy, students can apply for an Arabic language assistant scholarship in France, where the student spends a paid academic year studying Arabic in a French school and practicing the French language.